



جامعة السلطان الشريف علي الإسلامية
UNIVERSITI ISLAM SULTAN SHARIF ALI
SULTAN SHARIF ALI ISLAMIC UNIVERSITY

Fakulti Syariah dan Undang-Undang Semester III, Sesi Akademik 2014/2015

Kertas Soalan Peperiksaan

Kod Kursus : SC 0311
**Nama Kursus : Prinsip dan Prosedur Pendakwaan
(Mahkamah Sivil)**
Peringkat Kursus : Sijil Sistem Keadilan Jenayah Syariah
Masa : 3 jam

Nota :

Jawab empat soalan dari soalan-soalan berikut.

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

Soalan Pertama (15 markah)

“Peguam Negara adalah juga Pendakwa Raya”. Sila huraikan peranan dan tanggungjawabnya seperti yang termaktub di bawah Perlembagaan Negara Brunei Darussalam dan Kanun Hukuman Jenayah.

Soalan Kedua (15 markah)

Pihak Pendakwa akan memastikan prosedur dan penyiasatan ke atas “Tangkapan” adalah teratur di bawah Kanun Hukuman Jenayah (KHJ) dan undang undang yang berkaitan. Sila terangkan prosedur mengenai dengan *Diary* Penyiasatan (Bab 122 KHJ), pencatatan barang rampasan (Bab 69 KHJ) dan format keterangan bertulis daripada “Tangkapan” (Bab 116 dan 117 KHJ). Mengapakah Pihak Pendakwa perlu memastikan prosedur tersebut teratur?

Soalan Ketiga (15 markah)

Perundangan mengenai “*Bail*” atau Jaminan adalah terkandung di bawah Bab 346 Kanun Hukuman Jenayah. Sila nyatakan objektif dan pertimbangan sama ada untuk membenarkan *Bail* atau sebaliknya. Sebagai Pendakwa perlukah awda membantah semua permohonan *Bail* yang dikemukakan oleh Defendan. Sokong jawapan anda dengan rujukan kepada “*case law*”

Soalan Keempat (15 markah)

Pihak Pendakwa tidak berpuashati dengan keputusan kes yang dijatuhkan oleh Mahkamah Majistret. Sila huraikan langkah-langkah bagi merayu kes ini. Sila

berikan contoh kes-kes rayuan di mana Pihak Pendakwa telah berjaya dalam rayuannya di Mahkamah Tinggi dan beri ulasan dan pendapat awda.

Soalan Kelima (15 markah)

Sila bincangkan senario kes ini:

- 1) Awang A berumur 48 tahun semasa tarikh kejadian. Dia didakwa atas kesalahan Rogol. Perbicaraan mengambil masa yang lama dan semasa pensabitan dan hukuman, dia berumur 51 tahun. Mahkamah Tinggi menjatuhkan hukuman penjara 15 tahun dan 12 kali sebat. Adakah hukuman sebat akan dilaksanakan ke atasnya?

- 2) Awang B menghadapi tuduhan pecah rumah dan dia didapati bersalah dan dihukum 7 tahun penjara dan 10 kali sebatan. Dia menghidapi penyakit darah tinggi dan *asthma* (ampus) dan memohon kepada Hakim Perbicaraan supaya tidak menjatuhkan hukuman sebat. Selaku Pendakwa, apakah hujah yang akan awda sampaikan untuk memastikan prosedur sebatan berjalan dengan kehendak undang-undang?

بالتوفيق والنجاح